
 

 

Dijital Teknolojiler İş Konseyi Basın Lansmanı 

27 Eylül 2022, DEİK 

 

Değerli Basın Mensupları, 

Dijital Teknolojiler İş Konseyi Başkanımız Sn. Erdem Erkul, 

Komite Başkanlarımız, 

Değerli Katılımcılar, 

 

Bugün DEİK’in yolculuğunda önemli bir adım olan yeni İş 

Konseyimiz, Dijital Teknolojiler İş Konseyimizin basın lansmanı için bir 

aradayız. Bu vesileyle sizleri şahsım ve Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu – 

DEİK adına saygıyla selamlıyorum. Katılarak heyecanımızı paylaştığınız 

için öncelikle teşekkür ederim. 

Küresel ekonomi açısından yeşil ve dijital dönüşümü bir arada 

yaşadığımız ve ikiz dönüşümü konuştuğumuz bir süreçten geçiyoruz. Biz 

bu süreçleri, ‘’Yeşil Ekonomi’’ ve ‘’Dijital Ekonomi’’ süreci olarak ifade 

ediyoruz. Özellikle salgınla birlikte hayatın her alanında yapay zekanın 

öne çıktığını, dijital teknolojilerin tüm disiplinlerinin bizi içine aldığını 

görüyoruz.  

Geriye dönüp baktığımızda, Covid-19 salgını yapay mı idi, doğal mı 

idi onu bilmiyorum ama, hayatımızdaki iki kavramı çok daha hızlı, etkin ve 



 

 

yoğun şekilde ön plana çıkardığını gördük. Bunlar, tedarik zinciri ve 

dijitalleşme oldu.  

O günleri hatırladığımızda, DEİK olarak yaptığımız analizlerde, hep 

bu iki konunun çenemize değinmiştiniz zaman bu tesbitimizi doğruladı. 

Hatta lojistik de anlam değiştirdi ve uzaklık ve yakınlık ile 

ilişikilendirilen bu kavram, mesafeden bağımsız olarak erişilebilirlik ile 

özdeş hale geldi. 

Dijitalleşme ise, bireysel hayatımızdan iş hayatımıza, özel 

hukukumuzdan kamu ilişkilerimize kadar her düzlemde adeta 

vazgeçilmezimiz olmaya başladı.  

Salgınının etki alanının sadece sağlıkla sınırlı kalmaması, ekonomi 

ve hatta siyaset gibi birçok stratejik ve kritik alana sıçraması ile yeni bir 

dünya düzenine geçtik diyebiliriz. Dolayısıyla gözümüzü “Dijital Ekonomi” 

kavramına çevirmiş durumdayız.  

Biz de DEİK olarak, Türk iş dünyasının kutup yıldızı olma 

kimliğimizle, Ticari Diplomasi misyonumuzla,  ülkemizi dijital teknolojilerin 

yeni merkezi haline getirmeye odaklanarak Dijital Teknolojiler İş 

Konseyi’mizi kurduk. Ne güzel ki; DEİK üyeleri ve firmalarımızda gelen 

yoğun talep de bu stratejik adımı atmamızda bize en büyük itici güç oldu. 

Bugüne kadar hiç DEİK üyesi olmamış bir çok şirketimizi de konseyimize 

dahil ederek, dijital teknolojiler alanında öne çıkan 9 alt sektör özelinde 

kurduğumuz komitelerimizle birlikte çalışmalarımıza süratle başladık. 

Aslında, her alt komite de neredeyse kendi başında bir iş konseyi 

olabilecek derinliğe ve onu yürütecek başkanlara sahip. Görev alarak 

birlikte çalışmaya destek veren herkese teşekkür ediyorum.   



 

 

Bu önemli atılımı gerçekleştirirken, Cumhurbaşkanlığı Dijital 

Dönüşüm Ofisi de bize çok önemli desteklerde bulundu. Kendilerine de 

tekrar teşekkür etmek isterim. Başkan Yardımcısı Yavuz Bey de aramızda 

olacaktı ama bir cenazesi sebebiyle burada olamadı.  

Peki ne yapmayı hedefliyoruz derseniz, biraz sonra hem Konsey 

Başkanımız Erdem Beyin, hem de Komite Başkanlarımızın daha 

derinlemesine verecekleri açıklamalara girmeden ve tabiri caizse onlardan 

rol çalmadan, DEİK olarak dijital teknolojiler alanındaki şirketlerimize, 

girişimcilerimize, start-up ve scale-up’lara, yurt dışında yeni kapılar 

açmayı, bu topraklardan yeni dünya markaları çıkarmayı hedefliyoruz diye 

özetleyebilirim. DEİK’in teknoloji ve dijitalleşme alanında bir platform 

olması hedefiyle yola çıktık. 151 İş Konseyimizin dünyanın dört bir yanına 

yayılmış küresel networkünü, ülkemizdeki dijital teknoloji şirketleriyle 

buluşturacağız. DEİK’in ticari diplomasideki gücünü ve küresel ufkunu 

kullanarak, ülkemizin diğer ülkelerle dijital koridorlar oluşturmasını 

hedefliyoruz. 

DEİK Dijital Teknolojiler İş Konseyi’nin Türkiye’nin dijital 

ekonomideki marka değerini bir üst lige taşımak ana hedefimiz. Türkiye’de 

dijital teknolojilerin güncel büyüklüğü yaklaşık 30 milyar $ seviyesinde. 

2022 yılında % 10 büyüme bekleniyor. Globalde ise sektörün büyüklüğü 

yaklaşık 4,4 trilyon $’a ulaşmış durumda. Bu da gösteriyor ki, Türkiye’nin 

bu alanda yürüyebileceği çok büyük bir fırsat yolu var. Siber güvenlikten 

oyuna, bulut teknolojisinden yazılıma kadar muazzam bir potansiyelimiz 

söz konusu. Biliyorsunuz, ülkemizden şu ana kadar 6 şirketimiz unicorn 

olma başarısı gösterirken, bu şirketlerden ikisi 10 milyar $’lık büyüklüğe 

erişerek decacorn oldu. İş Konseyimizin üyeleri içinde bu unicornlar 

arasında yer alan firmalarımız da bizimle birlikteler. Önümüzdeki dönemde 



 

 

DEİK olarak yurt dışı girişim sermayesi fonları ile Türkiye’deki startup, 

scaleup ve yerli girişim sermayesi fonlarını bir araya getirecek 

platformların oluşturulmasını sağlayarak, sektöre yapılan girişim 

sermayesini hem adet hem de hacim olarak artırmayı hedefliyoruz. 

Ülkemizin vizyonunu ortaya koyarak, global hedefler ile dijital 

teknolojilerde dünya ile uyumla teknoloji ihracatımıza eşik atlatmak 

istiyoruz.  

Yeni İş Konseyimizin hayırlı olmasını, dijital teknolojiler ve inovasyon 

alanında Türk özel sektörüne ilham olmasını ve yeni ufuklar açmasını 

diliyorum. 

 

Değerli Basın Mensupları, 

Sözlerimi bitirmeden, sizlere, kısaca DEİK’in genelinden de 

bahsetmek isterim.  

Türk özel sektörünün dış dünyaya açılan penceresi olan DEİK, 37 

yıldır, çalışmalarını gönüllülük esasıyla sürdüren, bir iş platformu. Ülkeler 

arası yatırım ve ticareti artırmak için “ticari diplomasi” anlayışıyla 

çalışmalarımızı sürdürüyoruz. 

Uruguay, Paraguay, Liberya ve Botsvana İş Konseylerinin de 

kuruluş kararıyla, İş Konseyi sayımız 151’e ulaştı.  

Çalışma gruplarımızla da, güçlü bir şekilde ilerliyoruz. Üyelerimizin 

karşılaştığı teknik, mevzuatsal, operasyonel ve benzeri sorunları gidermek 

ve politika yapım sürecine katkıda bulunmak için; mevcut çalışma 

gruplarımıza ilave olarak, “Yeşil Dönüşüm”, “Gümrük ve Dış Ticaret”, 



 

 

“Hukuk,  Mevzuat ve “Vergi” ve “Uluslararası Yaptırımlar” olmak üzere 4 

yeni çalışma grubu kurduk. Bankacılık ve Finans çalışma grubumuzun 

kapsamını da genişlettik. Bu gruplarda, YK üyelerimiz yanı sıra, İş Konseyi 

Başkan ve üyelerimiz de yer alacak. 

Biliyorsunuz, geçtiğimiz hafta DEİK/TAİK 12. Türkiye Yatırım 

Konferansımızı ve devamında da Yuvarlak Masa Toplantımızı, 

Cumhurbaşkanımız Sn. Recep Tayyip Erdoğan’ın teşrifleri, Bakanlarımız, 

Büyükelçilerimiz ve değerli iş dünyası temsilcilerimizle New York’ta 

gerçekleştirdik. Konferans kapsamında da, Meta’nın ev sahipliğinde ve 

yeni merkezinde Türk Teknolojisi & Girişimcilik Yatırım Panelimizi İş 

Konseyi Başkanımız Erdem Bey moderatörlüğünde düzenledik ve önemli 

çıktılarla ülkemize döndük.  

Çalışmalarımızda, çağa yakalanmadan, çağı yakalamak 

zorundayız. Yeni düzen zorla bizi kendisine uyarlayarak, hayatımızı ele 

geçirmeden; yeniliklere vakıf olmalı, günümüz koşullarına adapte olarak 

çağı yakalamalıyız.  

Bu doğrultuda yeni İş Konseyimizin, DEİK olarak çağı yakalama 

noktasında önemli bir adım olduğuna inanıyorum. 

Çağı yakalamak ve daha ötesine geçmek inancıyla daha fazla gayret 

gösterme inancımızla, İş Konseyimizin Başkanı Sn. Erdem Erkul ve 

Konsey Üyeleri, Komite Üyeleri başta olmak üzere, siz değerli basın 

mensuplarımıza ve programımıza katılan ve hazırlanmasında emeği 

geçen herkese teşekkür ediyor, sizleri saygıyla selamlıyorum. 

Şimdi sunumunu yapmak üzere sözü Erdem Bey’e veriyorum. 

Nail OLPAK 



 

 

DEİK Başkanı 

 


